
.שלום, כתבתנו לענייני כלכלה, יונה לייבזון: רזי ברקאי 

.בוקר טוב, שלום רזי: יונה לייבזון 

בואי נדבר על מסיבת. מיד יהיה אתנו שר האוצר:  רזי ברקאי 

?מה הכותרות שלה. העיתונאים הבהולה שזומנה אתמול

הכותרות שלה זה בעצם שורת הצעדים שגיבשו:  יונה לייבזון 

ראינו כבר את בנק. במשרד האוצר יחד עם משרד ראש הממשלה

,הנגיד מנסה לייקר את המשכנתאות. ישראל פועל בתחום הביקוש

להגדיל את מגוון הדירות שיש, עכשיו מגיע הטיפול בתחום ההיצע

כדי שבאמת נראה איזה שהיא הוזלה והצעדים הם בעצם הנחה

הפחתת מס השבח על. במחיר הקרקע לקבלנים שיבנו במהירות

.מקרקעין ושורה של הקלות לראשי ערים כדי לבנות מבני ציבור

אנחנו יודעים. ראש הממשלה מבטיח שזה מה שיגרום להוזלה

אם אנחנו שואלים את הקבלנים או, שיש עוד צעדים בדרך

מה בוער
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,הם לא בטוחים שזה מה שיגרום להוזלה, גורמים אחרים בשוק

אבל כשיש מחסור בעובדים, אומרים שמדובר בצעדים בכיוון הנכון

לא בטוח שזה יפתור את, זרים הם טוענים ועוד דברים נוספים

.הבעיה כולה

.בוקר טוב לשר האוצר דוקטור יובל שטייניץ:  רזי ברקאי 

.רזי, בוקר טוב:  השר יובל שטייניץ 

הספקת לקרוא כבר את  הפרשנים הכלכליים:  רזי ברקאי 

?מהבוקר

.חלקם:  השר יובל שטייניץ 

כך הם מכנים את. תרגיל הונאה ממדרגה ראשונה:  רזי ברקאי 

יובל שטייניץ הסכים לבוא עם ראש הממשלה למסיבת. זה

ן"עיתונאים כאילו בהולה כדי להסיט את תשומת הלב מהנדל

ן בתוך"לסוג של אקמולים בנדל, כלומר ביהודה ושומרון, ש"ביו

?מקובלת עליך הביקורת הזו67''. גבולות 

לא מקובלת עלי. קראתי פרשן אחד כזה:  השר יובל שטייניץ 

.למרות שאני מאד מעריך את הפרשן, הביקורת

.שמו סבר פלוצקר:  רזי ברקאי 

החבילה הזו. מאד מעריך את הפרשן. נכון:  השר יובל שטייניץ 

היא חלק מחבילה, של צעדים יש בה ממשות יש בה רצינות

החלטנו לעשות את זה בשתיים שלוש פעימות במקום, כוללת יותר
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.הדחיפות

איך הוזלה של מס שבח מקרקעין אדוני שר:  רזי ברקאי 

?האוצר

אני יסביר לך את. שניה, אני יסביר לך:  השר יובל שטייניץ 

עשרה, זה חלק ממכלול של כשמונה, וכפי שאמרתי. הצעדים הללו

,שהם כולם ביחד אמורים לתת אימפקט ואני מזכיר לך, צעדים

שזה בנוסף לצעדים שכבר הכרזנו עליהם לביטול ההקפאה על, רזי

תכנון ובנייה במרכז הארץ שכבר קיבלנו החלטת ממשלה לפני

מספר חודשים בעניין הזה לחיזוק של התוכניות של פינוי בינוי

מה הצעדים הללו, עכשיו.  ועוד שורה של צעדים38א "ותמ

לא, נותנים תמריץ לבנייה מהירה, הצעדים האלה מגבירים? עושים

אלא לבנייה מהירה גם על קרקעות של, לאפסנת קרקעות כרזרבה

הקבלן שיתחיל לבנות מיד ויסיים בזמן, מנהל מקרקעי ישראל

זה תמריץ, יזכה להחזר של חמש עשרה אחוז מערך הקרקע

וגם לשיווק. לא להחזיק בקרקעות אלא לבנות מיד, משמעותי

.לבנייה מהירה של קרקעות פרטיות על ידי הנחה במס שבח

זאת? האם זה לא ימלא את כיסיהם של הקבלנים:  רזי ברקאי 

?איך זה יוזיל את הדירות. השאלה

הצעדים. פשוט מאד, אז אני יסביר לך, אני:  השר יובל שטייניץ 

קודם, האלה יגרמו ביחד עם צעדים נוספים שגם חלקם יתפרסמו

להגדלת קצב הבנייה וכמות, חלקם יתפרסמו תוך מספר שבועות 3498537 מתוך   14עמוד  3



.הבנייה בישראל

?אתה יודע להגיד לי? בכמה:  רזי ברקאי 

מכלול הצעדים כולו באלפים רבים של:  השר יובל שטייניץ 

עכשיו הדירות האלה כמובן אף אחד לא בונה שכונה. דירות

אבל העובדה שאנחנו יוצרים כאן, אפילו לא בחודש, שלמה ביום

כי בכלכלה העתיד, גידול משמעותי בהיצע היא משפיעה אחורה

כלומר העובדה שיתבהר, יותר משפיע על ההווה מהווה עצמו

כתוצאה מהנחישות וכתוצאה מהצעדים הללו ועוד צעדים שננקוט

שהולכים להיבנות יותר והרבה יותר דירות בישראל, בהם בקרוב

זה כבר, מאשר נבנו בחמש השנים האחרונות שהם ששם המצוקה

ואני מעריך שאתה תראה. ישפיע על דינמיקת המחירים היום

במהלך החודשים הקרובים, זה לא עניין של יום יומיים, במהלך

שתהיה לה צעדים ומכלול הצעדים השפעה מרסנת על בועת

.ן ועל דינמיקת המחירים"הנדל

קראתי ארבעה, אז למה רוב הפרשנים הכלכליים:  רזי ברקאי 

,אומרים שמדובר בתוכנית, גם אחרים, לא רק את סבר, הבוקר

אחרים אומרים מעט מדי, אקמול, איך אחדים מכנים אותה

למה כמעט כולם. סבר כבר אמר תרגיל הונאה. ומאוחר מדי

?תמימי דעים שזה כלום

אבל מי. זה לא כלום, קודם  כל, תראה:  השר יובל שטייניץ 
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ודרך אגב לפי נתוני. והם כבר מתחילים להשפיע את פעולתם

2010ס יש גידול משמעותי בבנייה למגורים במהלך "הלמ

.הלשכה המרכזית לסטטיסטיקה- ס "הלמ:  רזי ברקאי 

גם כתוצאה מכך שמשרד השיכון. נכון:  השר יובל שטייניץ 

,אבל משרד השיכון מוביל את זה, בשיתוף פעולה של האוצר

כבר יש גידול, הצליח לשווק יותר קרקעות לבנייה ויש גידול

גידול של עשרים אחוז, גידול משמעותי, בשטח בבנייה למגורים

,מעל עשרים אחוז2010, בהשקעות לבנייה למגורים בארץ מתחילת 

.זה לא צעדים של סתם. אז כבר יש גידול משמעותי

.יונה. קי.או:  רזי ברקאי 

והצעדים הללו  והצעדים שיתפרסמו:  השר יובל שטייניץ 

מי שאומר. והצעדים שיתפרסמו בעתיד הקרוב יגרמו לגידול נוסף

שחלק מהצעדים, זה חלקי מהסיבה הפשוטה, שזה חלקי צודק

כבר הודענו עליהם וביצענו אותם לפני מספר חודשים והם כבר

וחלק מהצעדים נודיע עליהם בעוד, נותנים את אותותיהם בשטח

כך שהחבילה הכוללת היא תהיה חבילה משמעותית, מספר שבועות

שתגרום לריסון העלייה במחירי הדירות בישראל ותאפשר לזוגות

תחזיר את חלום הדירה לזוגות צעירים אחרי שזה קצת, צעירים

הלך והתרחק בגלל המחדל בגלל המחדל בבנייה בחמש השנים

.האחרונות

.בבקשה, יונה. קי.או. מר שטייניץ:  רזי ברקאי  3498537 מתוך   14עמוד  5



יש טענות של הקבלנים שמדברות על, שר האוצר:  יונה לייבזון 

על זה שיש, על זה שאין להם מספיק ידיים עובדות, העובדים

חלק מהצעדים שאתם, הגבלה על מכסות העובדים הזרים

נוגעים גם לתחום, כמו שאתה אומר, מתכוונים לפרסם בהמשך

?הזה

קודם כל מה שאנחנו מתכוונים, תראי:  השר יובל שטייניץ 

את רוצה שנפרסם את זה. לפרסם בהמשך אנחנו נפרסם בהמשך

?לא, כבר עכשיו

.אני אשמח:  יונה לייבזון 

אבל מה שבהמשך. אני יודע שתשמחי:  השר יובל שטייניץ 

אני כינסתי חלק, אני רוצה להגיד באופן כללי. יפורסם בהמשך

ן  לפני כשבועיים"גדול מהקבלנים הגדולים בישראל וחברות הנדל

אנחנו שמענו, שלושה במשרדי לערב מאד ארוך עם צמרת האוצר

שמענו גם טענות רבות, אותם במשך שעות שמענו הצעות רבות

ואנחנו שוקלים את כל, מצד הקבלנים והיזמים במגוון של תחומים

.הדברים שהושמעו אז

אתה יודע לתת לי הערכה שר האוצר, תגיד. כן:  רזי ברקאי 

?בכמה זה יוזיל את מחירי הדירות פחות או יותר

אני משוכנע שמכלול. אני לא אתנבא. לא:  השר יובל שטייניץ 

ס בונים כבר הרבה"שלפי נתוני הלמ, רזי, כולל העובדה, הצעדים

אין ספק זה. יותר מאשר בנו בחמש השנים הקודמות כבר השנה 3498537 מתוך   14עמוד  6



גם הגידול. בסוף הדבר המרכזי זה ההיצע והגידול בהיצע מרסן

בהיצע בעתיד אם ברור שתוך שנה שנתיים יהיו פה הרבה יותר

.זה כבר משפיע על ריסון המחירים היום, דירות

אני רוצה עוד ל הספיק לדבר אתך על, תשמע:  רזי ברקאי 

,אבל לפני כן עוד שאלה אחת קצרה בעניין הגז, העניין המדיני

אתמול דיברתי. כי כבר התבטאת יותר מפעם אחת בנושא הזה

,אתה מכיר אותו, היו לו כמובן, ל דלק אנרגיה"כאן עם מנכ

.גדעון תדמור שמו

הוא ביקר במשרדי לא פעם ולא. בהחלט:  השר יובל שטייניץ 

.פעמיים

אבל באחת הטענות, כן, היו לו כמה וכמה טענות:  רזי ברקאי 

באיזה זרועות פתוחות אנחנו נותנים, הוא אמר תראו איך אנחנו

ופרים למצרים על הגז המצרי וכמה אנחנו כל כך כל''כל מיני צ

והוא, גז כחול לבן, איך הוא כינה את זה, כך קמצנים כשמדובר

לא תהיה לא יהיו, טען זה פשוט יבריח משקיעים מישראל

תגובה קצרה שלך. קידוחים של גז בישראל בעקבות ההחלטות

.לדברים האלה

אני לא רוצה להגיב לדברים שלו, רזי:  השר יובל שטייניץ 

אנחנו רגילים באוצר שכל חברה, אני רק  יאמר לך כך. ישירות

כמו שהיה בשוק, שרואה את עצמה נפגעת מהעלאת תמלוגים
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מהלכת, או במשטר המסים והתמלוגים על גז ונפט, השקעות הון

על מדינת ישראל מותר, יש מן נוהג כזה במדינת ישראל, אימים

הגז המצרי, המשקיעים יברחו, להלך אימים במיליון ואחד דברים

ארצות הברית, הגז הלבנוני יכבוש את אירופה, יכבוש אותנו

אני דוחה את כל מסע ההפחדות. בתי משפט בינלאומיים, תתערב

אני כשר אוצר הכרזתי,יש בישראל שדות גז ריווחיים מאד. הללו

לא פעם וועדת שישינסקי לוקחת את זה בחשבון ותיקח את זה

מי שהשקיע, בחשבון את הצורך לעודד את היזמות ואת ההשקעות

אי, אבל אבל רזי בסוף יש הגיון ברזל, ירוויח וירוויח יפה מאד

אפשר להסביר למה אזרחי מדינת ישראל לא יכולים ליהנות

והמדינה ממשאבי הטבע שלנו באותה מידה כמו אזרחי אירופה או

די לעולם.סי.אי.אנחנו משתייכים לעולם הזה של האו. אמריקה

המדינות המפותחות ואין שום סיבה שמה שנכון בבריטניה והולנד

יהיה שונה, או באוסטרליה וארצות הברית, או בקנדה ונורווגיה

.אצלנו בצורה קיצונית

.אני חושב שהדברים האלה ברורים שר האוצר:  רזי ברקאי 

החברות, ולכן יש פה הגיון ברזל ואני מציע:  השר יובל שטייניץ 

הם הגישו, היה להם סבב שימוע אחד מאד רציני בכתב בקיץ

יש להם סבב שימוע רציני בפני ועדת שישינסקי, אלפי עמודים

אני אישית נפגשתי. בעוד מספר שבועות גם בכתב וגם בעל פה

ל לפני ובמהלך עבודת"עם ראשי החברות גם מהארץ וגם מחו 3498537 מתוך   14עמוד  8



ועדת שישינסקי

.דוקטור שטייניץ:  רזי ברקאי 

.הבטחתי להם גם לשמוע אותם:  השר יובל שטייניץ 

.קי.או:  רזי ברקאי 

לאחר מכן אני מציע להם אבל לא להלך:  השר יובל שטייניץ 

בסוף בסוף אם מישהו באמת לא רוצה, אימים על מדינת ישראל

דרך אגב, להיות פה ומעדיף להשקיע ולחפש גז במדינות אחרות

משטר מסים מאד דומה לשישינסקי או, בקנדה, בארצות הברית

.בבריטניה

.לא רק פסיקים, שים נקודה אדוני:  רזי ברקאי 

אנחנו לא מחזיקים, יבואו אחרים במקומו:  השר יובל שטייניץ 

מי שרוצה להשתתף בהפקת. בכוח אף אחד במדינת ישראל

,מי שלא רוצה. אוצרות הטבע שלנו מוכן להשקיע ברוך הבא

.אנחנו לא מחזיקים אף אחד בכוח

.אנא שאלה קצרה, יונה:  רזי ברקאי 

אנחנו? אגב מה עמדת ראש הממשלה בנושא:  יונה לייבזון 

יודעים שההמלצות האלה כשיגובשו באופן סופי יצטרכו לעבור גם

מה ראש הממשלה אומר. הממשלה, אישור של שרים נוספים

?בעניין הזה של התמלוגים

קודם כל ראש הממשלה נתן גיבוי. וודאי:  השר יובל שטייניץ 
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מה שמתפרסם עכשיו בשעות אלה זה, מה שהועדה.  עבודתה

היום, ח"הוצגו עיקרי הדו, בשבוע שעבר הצגנו, ח"הטיוטה לדו

,דרך אגב אני ממליץ לך לעיין בה, מתפרסמת הטיוטה המלאה

מתארת תמונת מצב, רחבה, מפורטת, היא מאד מאד מעניינת

ח המלא"כדאי לעניין בדו, ארגומנטטיבית

.וראש הממשלה הבטיח  גיבוי מלא בעניין הזה:  רזי ברקאי 

ראש הממשלה, אני אומר. הטיוטא המלא:  השר יובל שטייניץ 

.לא מתערב בעבודת הוועדה וגם אני לא מתערב בעבודת הוועדה

.אבל יכול שההמלצות קיימות כבר. לא:  רזי ברקאי 

הוועדה תסיים את עבודתה תוך מספר:  השר יובל שטייניץ 

אני גם אהיה, ח הסופי ואז אני אשקול"תגיש לי את הדו, שבועות

.מוכן אפילו לשמוע את החברות השונות עוד פעם

?וביבי:  רזי ברקאי 

ואני מניח, ואז אני אגיש את זה לממשלה:  השר יובל שטייניץ 

שבשלב הזה לפני כמובן שאני יגיש את זה לממשלה אני אציג

את זה גם לראש הממשלה ואני

?ואז:  רזי ברקאי 

ואז אנחנו נחשוב ביחד ונעשה את מה:  השר יובל שטייניץ 

שנכון את מה שנכון וראוי וצודק למדינת ישראל מבחינת האיזון

של בין עידוד השוק הפרטי והיזמות מצד אחד ובין חלוקה הוגנת
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אני הולך לעשות עכשיו קשר שאתה לא תאהב:  רזי ברקאי 

כדי לזכות בתמיכת ראש הממשלה: הקשר הוא כדלקמן. אותו

כדי לזכות בתמיכת ראש הממשלה, בעניין ועדת שישינסקי

אתה שאתה די ימני בשנים, בניסיונות שלך להעביר את התקציב

האחרונות הולך להצביע בקבינט בעד ההצעה האמריקנית למרות

.שבינך לבין עצמך אתה חושב שזה הצעה גרועה

אתה יכול לעשות איזה קשרים שאתה. טוב:  השר יובל שטייניץ 

,תסלח לי רזי עם כל הכבוד וההערכה, רוצה אבל  הקישור הבא

לא היה, אין שום קישור בין הדברים האלה, חסר בסיס לחלוטין

,אתה יודע, לא עלה ועד לרגע הזה אפילו לא עלה, ולא נברא

,עכשיו אני אומר לך. אבל זה בסדר, אפילו לא עלה בדימיון שלי

מצד אחד יש. מה שיוגש לנו ככל הנראה הוא באמת פרובלמטי

באמת למשל אפילו, זה לא חד צדדי, חבילה טובה, פה הצעה

עצם העובדה שאחרי שלושה חודשים אנחנו חוזרים לבנות בכל

בלי טענות ומענות ובלי דרישות נוספות להקפאה מצד, השטח

כלומר דפקטו אנחנו הולכים לבנות בהסכמת דפקטו, האמריקאים

אבל הם הסכימו, הם ימשיכו להגיד שהם נגד, של האמריקאים

.לצעד הזה

תפסיקו, על זה אמר לי בני בגין בשעה הקודמת:  רזי ברקאי 

והאמריקנים את השלושה. לא יהיה, להוליך שולל את הציבור
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תראה עוד אין בפנינו הצעה, אני אני, רזי:  השר יובל שטייניץ 

,אני רק אומר. וכשתהיה נדון בה לגופו של עניין, סופית בכתב

מדובר בהצעה, לא מדובר בהקפאה קודמת, כמו שזה נראה עכשיו

התחייבות כתובה, שיש לה גם בעיות אבל גם צדדים חיוביים

כלומר שאחרי שלושה, כנראה שלא תהיה דרישה להקפאה נוספת

חודשים מוסכם שישראל תוכל לבנות בלי טענות ומענות וזה

יש כאן גם כן התחייבות אמריקאית לבלום ניסיונות מאד.  חשוב

מסוכנים של הפלסטינים לקדם מדינה פלסטינית לא באמצעות

.משא ומתן אלא באמצעות החלטות חד צדדיות במועצת הביטחון

ויש פה גם, היא חשובה מאד, אני לא מזלזל בהתחייבות כזו

,בוא נגיד כך, זה לא אומר. תוספת משמעותית לביטחון ישראל

בלי הקפאה, אם הייתה הצעה כזאת לפני שנה, ביושר, רזי

אני חושב שכולנו כולל המתיישבים היינו שמחים לאמץ, קודמת

אם היו אומרים לנו שלושה חודשים ואחר כך אתם יכולים. אותה

בלי, רק על זה, לבנות ואנחנו לא דורשים ממכם יותר להפסיק

.גם חלק מהמתיישבים היו שמחים לאמץ אותם, התוספות

.הפרובלמטיות נוצרה בגלל ההקפאה החד צדדית הקודמת

ואמירה של ראש הממשלה שאחריה לא יהיה:  רזי ברקאי 

.כלום

לכן לא אמרתי שהנושא לא. נכון:  השר יובל שטייניץ 
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בסיטואציה, אני רואה את ראש הממשלה מנווט בתחום המדיני

,אני יכול להגיד לך, לא קלה, בינלאומית מאד מאד קשה בעייתי

לשאול שאלות על צעד, או לא להסכים, להסכים, אפשר להתווכח

,בתבונה, סך הכל הוא עושה את זה באחריות. כזה או אחר

אני מסתכל על הסוגיה הזאת איך ראש, במחשבה תחילה

הממשלה נתניהו מנווט שנה וחצי בסיטואציה בינלאומית לא כמוה

,לקור הרוח, ואני יכול להגיד לך שאני מלא הערכה לשיקולים

.למחשבה תחילה ולשיקול הדעת שהוא מגלה בעניין הזה

בני, ואחרי שאמרת לי את הדברים האלה. קי.או:  רזי ברקאי 

בוגי יעלון, רובי ריבלין לא רואה את זה, בגין לא רואה את זה

?לא רואה את זה ואחרים לא רואים את זה

קודם כל אני חושב שאם תשאל את בני:  השר יובל שטייניץ 

בגין הוא מלא הערכה גם הוא לתפקוד של ראש הממשלה

.ולהתנהלות שלום בתחום הזה

.נו. לא:  רזי ברקאי 

יש לו מחלוקת יש לו מחלוקת ככל הנראה:  השר יובל שטייניץ 

שאני לא אומר שהוא לא, על מהלך ספציפי שהוא באמת מהלך

יש לו צדדים מאד בעייתיים ויש. מהלך בעייתי מבחינות מסוימות

.אתה צריך לראות את אלה מול אלה, לו גם צדדים מאד חיוביים

שים את הויכוחים בצד, בסך הכל גם בני בגין אני חושב שותף
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.ובמחשבה תחילה את ההתנהלות המדינית של מדינת ישראל

אני מאד מודה, דוקטור יובל שטייניץ שר האוצר:  רזי ברקאי 

.לך

.גם אני לך:  השר יובל שטייניץ 
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